

Lecture13
	ايرلندا وانكلترا
بدأت الإنجليزية أولا لجعل الحملات العسكرية إلى أيرلندا في القرن 12th. 
ومع ذلك، بحلول نهاية القرن السلطة الإنجليزية لم يكن سوى 15 في دبلن، ومساحة صغيرة حولها، بالي. 
نحو نهاية القرن 16 سلالة تيودور الإنجليزية غزا ايرلندا. 
وشارك في جميع أنحاء القرن 17 ايرلندا في العديد من الصراعات المرتبطة الحرب الأهلية الإنجليزية، وتصل إلى نصف سكان ايرلندا قتل في هذه الصراعات. 
تركت هذه الصراعات ندوبا عميقة على التاريخ الحديث لايرلندا.




الأنجلو الايرلندية
كانت هذه الطبقة الحاكمة مميزة ايرلندا والتي زيارتها أصول اللغة الإنجليزية وتليها الطائفة البروتستانتية المسيحية. 
أصدرت هذه المجموعة العديد من السياسيين ذوي النفوذ ورؤساء وزراء وقادة عسكريين. 
بعض من أعظم الشعراء والروائيين والكتاب المسرحيين في بريطانيا تأتي من هذه المجموعة. 
وشملت هذه أوسكار وايلد، برام ستوكر، CS لويس، البنك الدولي ييتس، الجرعة الشافية لويس، جورج برنارد شو وصموئيل بيكيت. 
ساعدت هذه المجموعة تهيئة الأجواء الأدبية قوية من العاصمة الإيرلندية، دبلن.



جيمس جويس

كان جيمس جويس 1882-1941 روائي والشاعر الايرلندي. 
وهو مشهور للكتب: "إن دبلن '،' صورة الفنان كشاب '،' يوليسيس 'و' ويك فينيجان ل'. 
وقال انه كان من خلفية كاثوليكية وحتى لا أحد 'الأنجلو الايرلندية.' 
معظم كتاباته تركز على دبلن وساعد في خلق جو قوية 'الأدبية' من المدينة. 
انه هو، على الأرجح، الكاتب الأكثر أهمية في اللغة الإنجليزية في القرن 20. 
أمضى جويس معظم حياته في أوروبا القارية ولكن لا يزال كتب كل رواياته حول مسقط رأسه، دبلن.



الحداثة
كان حركة الحداثة في الأدب في أواخر القرن 20 19th/early. 
كان محاولة لكسر مع الأنماط التقليدية للشعر والكتابة. 
وقد تأثر من قبل الأفكار الجديدة في الفلسفة وعلم النفس من قبل المفكرين مثل فريدريك نيتشه وسيغموند فرويد. 
وشملت الكتاب والشعراء الحداثية الشهيرة جيمس جويس، عزرا باوند، فرجينيا وولف وTS إليوت.





يوليسيس
ينظر إليها على أنها أعظم أعمال "أدب الحداثة". 
الذي يعتبره الكثيرون أعظم رواية في القرن 20. 
رواية طويلة جدا، 260،000 الكلمات، ومعقدة. وقد وجدت بعض من الصعب ومربكة. 
ويستند الرواية بمهارة على ملحمة العظمى اليونانية، الأوديسة التي كتبها هوميروس. 
استنادا إلى أحداث بضعة أيام العادية في دبلن. 
يستكشف بعض من 'عجب' الحياة اليومية. 
قدم الكثير من استخدام "تيار الوعي" تقنية تسمح جويس لإظهار التفكير أعمق من شخصياته.



يوليسيس-يقتبس

وقال أردت فقط أن أقول. ايرلندا، كما يقولون، لديه شرف كونها البلد الوحيد الذي لم يضطهد اليهود. هل تعرف ذلك؟ رقم وهل تعرف لماذا؟ 
  عبس بشدة على الهواء مشرق. 
- لماذا يا سيدي؟ سأل ستيفن، بدأت تبتسم. 
- وقال السيد Deasy رسميا لأنها لم تسمح لهم بالدخول. 
  A coughball من الضحك قفز من حنجرته بعد أن سحب سلسلة الطراز الأول من البلغم. التفت إلى الوراء بسرعة، السعال، الضحك، رفع التلويح ذراعيه في الهواء. 
- وقالت إنها لم تسمح لهم بالدخول، صرخ مرة أخرى من خلال الضحك له لأنه ختمها على قدميه gaitered على الحصى المسار. هذا هو السبب. 
مثال لبعض الفكاهة من الرواية، على سبيل المثال من الكلاسيكية دبلن الفكاهة ".

	Ireland and England
· The English first started to make military expeditions to Ireland in the 12th Century.
· However, by the end of the 15th Century English authority was only in Dublin and a small area around it-the Pale.
· Towards the end of the 16th Century the English Tudor dynasty conquered Ireland.
· Throughout the 17th Century Ireland was involved in many conflicts linked with the English Civil War, up to half the population of Ireland was killed in these conflicts.
· These conflicts left deep scars on the modern history of Ireland.
The Anglo-Irish
· These were a privileged ruling class of Ireland that had English origins and followed the Protestant sect of Christianity.
· This group produced many influential politicians, prime ministers and military commanders.
· Some of Britain’s greatest poets, novelists and playwrights come from this group.
· These included Oscar Wilde, Bram Stoker, C.S. Lewis, W.B. Yeats, C.D. Lewis, George Bernard Shaw and Samuel Beckett.
· This group helped create the powerful literary atmosphere of the Irish Capital, Dublin.
James Joyce
· James Joyce 1882-1941 was an Irish novelist and poet.
· He is famous for the books: ‘The Dubliners’, ‘Portrait of the Artist as a Young Man’, ‘Ulysses’ and ‘Finnegan's Wake’.
· He was from a Catholic background and so not one of the ‘Anglo-Irish.’
· Most of his writings concentrate on Dublin and he helped create the powerful ‘literary’ atmosphere of the city.
· He is, probably, the most important writer in the English language in the 20th Century.
· Joyce spent most of his life living in mainland Europe but still wrote all his novels about his hometown, Dublin.
· Modernism
·  was a movement in literature in the late 19th/early 20th Century.
· It was an attempt to break with traditional styles of poetry and writing.
· They were influenced by new ideas in philosophy and psychology by thinkers like Friedrich Nietzsche and Sigmund Freud.
· Famous modernist writers and poets included James Joyce, Ezra Pound, Virginia Woolf and T.S. Elliot.
Modernism
· UlSeen
·  as the greatest work of ‘Modernist Literature’.
· Regarded by many as the greatest novel of the 20th Century.
· A very long, 260,000 words, and complex novel. Some have found it difficult and confusing.
· The novel is skilfully based on the Great Greek Epic, the Odyssey by Homer.
· Based on the events of a few, normal days in Dublin.
· Explores some of the ‘wonder’ of everyday life.
· Made a lot of use of the ‘Stream of Consciousness’ technique that allows Joyce to show the deeper thinking of his characters.
Ysses
Ulysses-quotes
I just wanted to say, he said. Ireland, they say, has the honour of being the only country which never persecuted the jews. Do you know that? No. And do you know why?
 He frowned sternly on the bright air.
— Why, sir? Stephen asked, beginning to smile.
— Because she never let them in, Mr Deasy said solemnly.
 A coughball of laughter leaped from his throat dragging after it a rattling chain of phlegm. He turned back quickly, coughing, laughing, his lifted arms waving to the air.
— She never let them in, he cried again through his laughter as he stamped on gaitered feet over the gravel of the path. That’s why. 
An example of some of the humour of the novel, an example of classic ‘Dublin Humour.’
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